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Ljudstvo goriškega okraja pozdravlja začetek 
V. kongresa KP Jugoslavije z delom

Delavni kolektiv Anhovo ]e presegel 
obveznosti predkongresnega 

tekmovanja

Zmage in uspehi, doseženi v na- 
rodno-osvobodilni vojni, kot tudi po 
vojni v izgradnji narodnega gospo
darstva. so utrditi med našim ljud
stvom zaupanje v Partijo, ki je pod 
Titovim vodstvom z doslednostjo in 
vztrajnostjo usmerjala vso našo poL

Bližajoči se kongres je to zaupa
nje še poglobil in delovne množice 
našega gkraia v zavesti in pravi lju
bezni do Partije zajet še večji delov
ni polet.

Osnovne partijske organizacije so 
z vso resnostjo začele študirati na
črt statuta KPL ki ga v neštetih re
solucijah potrjujejo. Ob študiju pro
grama KPJ, ki ga predelujejo vse
povsod v diskusijah, ponovno ugo- 
tavhajo pravilnost do sedaj začrta
ne poti. ki je s svojimi specifičnostmi 
obogatila marksistično . leninističen 
nauk. Politika naše Partije je tula 
edina rešitev za vse poštene borbe
ne in delovne ljudi, ki so se bili brez 
pomislekov vključili v našo borbo za 
osvobodilev in ki danes z vso dobro 
voljo doprinašajo po svojih sposob
nostih in možnostih čim več pri delu 
za izvedbo petletke, za izgradnjo so
cializma. Sta’»n Ul jasna linija, pri
kazana na konferencah v referatih 
naših naivisjih predstavnikov, nas je 
vodila in nas vodi v dnevne uspehe, 
vedno bliže k zastavljenim ciljem.

Vsak delovni človek na Goriškem 
sc zaveda, da bo dosledno izvajana 
linija KPJ zadajala najučinkovitejše 
udarce svetovnemu imperializmu in 
% tem vsem onim, ki mu služijo.

Obveznosti, ki so jih sprejemale 
tako osnovne partijske organizacije, 
kakor razne množične organz.acije in 
delovno ljudstvo sploh, so se tako v 
predkongresnem tekmovanju in v ča
su kongresa samega s pospešenim 
elanom izvajale. Prva poročila o 
uspehih že prihajajo in kažejo večjo 
ali manjšo zavest posameznih kolek
tivov.

Utrjevanje organizacij, pridobivanje 
novih članov, poglobljena ideološka 
vzgoja, pomoč naši mladi ljudski 
oblasti — vse to navajajo resolucije 
v konkretnih oblikah in dokazujejo 
vso resnost sprejetih obveznosti na
ši Partiji.

Vas Penče, ki je znana po svojem 
težkem in vztrajnem delu v času 
Partizanstva, tudi danes noče zaosta: 
i«ti. Mladina je svojo obljubo, da bo 
v čast V. kongresu KPJ, izdelala s 
prostovoljnim delom pri opekarnah 
80.1)00 komadov zidakov, je do 18. 
julija prekoračila svojo obveznost s 
tem, da je Izdelala nad 05.000 zida
kov. Zidarji iz Renč so dali 145 pro
stovoljnih ur pri gradnji Nove Gorice 
in pomagali pri gradnji zadružnega 
doma v sosednji vasi Prvačini in 
Gradišču. Prebivalstvo vasi kozice 
le prekoračilo obveznost ljudskega 
Posojila od 70.000 din na 79.750 din 
in v resoluciji obljubilo še nadaljnjo 
povišanje. Do zaključka kongresa 
obljublja ljudstvo iz Lozic, da bo iz
vedena dokončno kontrahaža žila in 
koruze 100% po planu. Okrajni odbor 
mladine je v predkongresnem času 
pričel s temeljitejšim in sislcmatič- 
nejšim študijcts. pri katerem sodelu
je 128 vodij studijskih krožkov, ki so 
že imeli svoja prva predavanja. Studii 
je zajel 2800 članov l.MS na vasi in 
v podjetjih. Nešteto drobnih pa tudi

širših akcij je po vsem Goriškem za
jel val pravega delovnega poleta.

Sindikalna organizacija s sodelo
vanjem organizacij Osvobodilne fron
te pa je pripravila z mobilizacijo vse
ga ljudstva za dostojne proslave in 
zborovanja na predvečer pričetka 
kongresa.

Visoka partijska zavest vsega 
članstva ter neomajno zaupanje naših 
delovnih ljudskih množic hoče s svo
jim vztrajnim delom dokazati svojo 
predanost našemu vodstvu in zadati 
vsem poizsusom rovarjenja in razbi
janja naše težko priborjene enotnosti 
dokončen udarec.

S trdno vero v zmago demokratič
nih sil v svetu in z jasno bodočnostjo 
bo ljudstvo Goriškega okraja na
daljevalo s svojim delom in izpolnje
valo naloge, ki jih bo postavil kon
gres, še z večjim poletom.

R. M.

Odhod udih delegatov 
na V. kongres KPJ

V ponedeljek dopoldne so odpo
tovali v Beograd naši delegati. S 
seboj so ponesli resolucije delovnih 
kolektivov našega okraja resolucijo 
osnovnih partijskih organizacij, ^ ter 
resolucije iz vasi, k so vse izražale 
zaupanje noši Komunistični partiji in 
so izraz, našega dela tu na najza- 
padnejših mejah Titove Jugoslavije.

V našem okraju je bilo za V. kom 
greš KPJ izvoljeno 12 delegatov, ki 
so prav gotovo najboljši borci v bor
bi primorskega ljudstva za osvobodi
tev in izgradnjo socializma. Med je- 
mi so danes v našem okraju še Jožef 
Primožič, ki je sekretar Okrajnega 
komteja KPS ter predsednik Izvršne
ga ljudskega odbora Gorica. Z na
šega Krasa je odšla na kongres v 
Beograd tovarišica Marija Pirc, se
kretarka celice v Vojščici, Dušan Ar
čon.iz Renč ter vsem zgani predsed
nik KLO Kojsko ter predsednik kme
čke zadruge v Kojskem tovariš Ivan 
Gravncr iz Huma pri Kojskem.

Tovariš sekretar Jožef Primožič je 
ob odhodu na kongres dejal, da bo- 
do vsi delegati zastopali stališče vse 
naše Partije in vsega ljudstva, da sc 
ponovno izvoli dosedanji Centralni 
komite s tov. Titom na čelu, ki je 
stalno vodil pravilno politiko v boju 
za zgraditevt socializma.

Vsi naši delovni kolektivi ao se pri
pravljali *« V. kongres KPJ in v pred 
kongresnem tekmovanju izpolnjevali po
stavljene obveznosti. Njihove obveznosti 
so bale izraz zaupanja v našo Partijo in 
njeno vodstvo. Visoka delovna zavest »e 
jo v času predkongresnega tekmovanja 
še stopnjevala; zato tudi lahko beleži
mo tako vklne uspehe.

V tovarni Anhovo so svoje obveznosti 
v veliki meri presegli. Proizvodne stro
ške so znašali od Itd) na 95*/«. Povečali 
so proizvodnjo laporja na 101*/«, proiz
vodnja klinkerja je trila povišana od 100 
na 129V*. Najlepši uspeli so dosegli s 
povišan jem proizvodnje cementa od 100 
na 123*/«. Ker vedo, da naše gradnje po
trebujejo dosti cementa in čimprej, so 
odpremo cementa povišali od 100 na 
IH*/«. Skupno znaša torej povprečno po
višanje proizvodnje 117*/«.

S tem pa delovni kolektiv tovarne An
hovo še ni bil zadovoljen. Obvezali so 
se, da bodo v predkongresnem tekmova- 
nju naredili 2000 prostovoljnih delovnih 
ur pri gradnji Nove Gorice, kar so pre
segli za 10,8*/*; naredili so 2210 prosto
voljnih delovnih ur. Na tem delu pri

gradnji Nove Gorice je sodelovalo 64S 
članov sindikalne podružnice ali (K*k 
celotnega kolektiva tovarne. Izbopali se 
na regulaciji Korena 444 kub. m zemlja. 
Poleg tega so delavci kakor uprava tu
di delali na gradnji lizkulturuega igri- 
šča in Donu odmora, kjer so sodelovali 
104 delavci, ki so napravili M4 delov
nih ' ur.

V času tekmovanja od prvega junija 
do začetka kongresa ao proglasili tudi 
12 rarionalizatoi jev in novatorjer. Ti so 
zgradili posebno žičnico, s katero ao 
prihranili delovno silo. Pri tem delu jo 
prej delalo 8 delavcev, s postavitvijo 
žičnice pa h> delo danes opravi Mino 
cn delavec.

Obveznost, da bodo vpisali 900.600 din 
ljudskega posojila, ao že do 17. julija 
presegli za 222.0U0 din, kar pa la ni 
končna vsota.

Vsi tl uspehi dokazujejo visoko pa- 
triotično zavest našega delavca, ki da* 
nes ustvarja in gradi. IH-lavci tovarne 
Anhovo dokazujejo, da ]e borbe, ki j* 
danes vodi naše ljudstvo pod vodstvom 
naše slavne Partije,' izraz hotenje, du 
čimprej iagradinto socializem. K H.

Celica ^CP Renč Je podarila 
V. kongresu svojo zastavo

Kilo ne po/, n a priju/.ne vasice ob 
Vipavi, ki je hitu zn časa lmrbc naj- 
lx j j aktivu« in tudi zatočišče vsake
mu partizanu, ki je bil na terenu r 
okolici. Zidarji i/. Renč »o v NOB 
bili vsi 100 odstotno vključeni v Izur
ili, saj jim je tako narekovala Par
tija. Tutti danes f.o v Renčah priprav
ljeni dograditi vse tisto, kar so si v 
NOB postavljali za cilj.

Za V. kongres Partije je celica v 
Renčati sklenila, da podari svojo za
stavo, ki so jo čuvali od 1921. teta 
skozi vse viharje fašističnega terorja,

svojemu naj višjemu partijskemu vod
stvu. Zastava je lepo izdelana in je 
tndi važen partijski dokument vse 
borbe, ki jo je proti fašizmu vodila 
Partija v Slovenskem Primorju. Iz
rek velikega Lenin« »Proletarci vseh 
dežel, združite se!<. ki je izvezen na 
zastavi, se je v naš: Titovi Jugosla
viji že uresničil.

Ta dar celice iz Renč je tudi dokaz, 
neomajnega zaupanja v pravilno li
nijo naše Partije, v njeno vodstvo ter 
obenem tudi porok, da lw program 
naše Partije izvršen.

OBNOVILI SO LOKOMOTIVO
Tudi naši železničarji ne zaostajajo 

v izpolnjevanju obveznosti za V. kon
gres KP|. Delovni kolektiv kurilnice 
Gorica je pred kongresom sprejel 
obveznost, da !>odo naredili v letoš-

Vudčnul lluma v Brdih pozdravljajo delegata r.a. V. kongroa KI'J Ivana 
Oravnorja pri odhodu v Beograd

njem letu 4000 prostovoljnih delovnih 
ur na gradnji Nove Gorice, 4000 pro
stovoljnih delovnili ur pri obnovi ku
rilnice in delavnic ter 2000 delovnih 
ur pri gradnji Doma učencev v go
spodarstvu. S svojim vztrajnim de
lom te obveznosti žc izpolnjujejo.

Mno.go truda pa so morali vložiti v 
izpolnitev svoje največje obveznosti, 
io je, da na čast V. kongresa dajo 
v promet obnovljeno težko lokomo
tivo. Zavedajoč sc obveznosti, ki so 
jo sprejeti, so se z vso vnemo za
grizli v delo. Bil je tudi dan, ko so 
nekateri, delavci delali na obnovi lo
komotive do 20 ur.

Njihov trud seveda ni bil zamaa 
Lokomotiva jc na dnft pričetka kon
gresa dala s svojo sireno znak, da je 
obveznost izvršena. Delavci korulnice 
Gorica so s ponosom gledati na ^svo
je delo, ko je lokomotiva prvič 90 
tolikem času zopet bruhalo iz sebe 
oblake pare. Glcdoli so ter se zave
dali, da bo borim, ki |o vodimo za 
izgradnjo socializma, od njih zahte
vata še več trkih preizkušenj.
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Za gradnje potrebujemo opeko
Opekarne v Biljah, Renčah, Bukov, 

ci in Vrtojbi v poslednjem času, ko 
sc je vreme izboljšalo, delajo z vso 
paro Samo v Biljah naredijo dnevno 
40.000 komadov opeke, kor je prav 
gotovo lepo število. V opekarnah 
imajo uvedeno akordno delo na 1000 
komadov opeke. Ker se delavci za-

i nv obeh opekarnah v Renčah 6. Med 
najboljšimi od vseh opekarn je ope
karna v Biljah, kjer dnevno presegajo 
normo. Veliko zaslug za pravilno 
organizacijo dela ima obratovodja 
Komel Alojz, ki delavno silo povsod 
pravilno razmesti, tako da delo rukjer 
ne zastoja. Pri strojih je najboljši de-
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vedajo, kakšna je potreba opeke za 
gradnjo naših tovarn in za obnovo, 
delajo vedno preko 8 ur. Povsod de
lajo v kolektivnem akordu, kakor na 
glinokopu tako pri strojih, kakor pri 
peči.

V poslednjem času, ko je bilo slabo 
vreme m pomanjkanje elektrike ter 
zato, ker so v opekarni bili sprejeti 
novinci za delo plan ni bil dosežen. 
To pa se je popravilo in bo plan s 
podporo tekmovanja, ki so ga napo
vedali vsem opekarnam Slovenije 
presežen. V predkongresnem tekmo
vanju so izdelali mnogo več opeke, 
kakor predvideva plan, v čast V. 
Kongresa pa so imel prejšnjo ne
deljo prostovoljno delo. V začetku ju
lija je uprava opekarn pohvalila in 
nagradila nekatere najboljše delavec 
in to v opekarni Bilje 7, v Vrtojbi 5,

lovec Div Alojz, pri izdelavi strešni
kov Dominko Lovro in pri glinokopu 
Uršič Anton. Vsi ti trije so za vzgled 
vsem ostalim delavcem, kako je pra
vilno treba prijeli za delo, da se na
redi čim več.

V vseh opekarnah so aktvne sindi
kalne podružnice, ki na svojih se
stankih pretresajo probleme v ope
karni in s svojimi nasveti izboljšujejo 
dela Sindikat je v najboljšem soglasju 
z upravo ter tako vsi skupno rešujejo 
težkoče, ki se pojavijo.

Opekarne v Goriškem okraju so 
ene izmed tstih republiških podjetij, 
ki so dnnq£ za gruditev naše sociali
stične države prepotrebna, česar se 
zavedajo tudi delavci, ki vlagajo za 
to vse svoje sile, da bo plan dosežen 
in tudi presežen.

Posvetimo vso pažnfo študiju 
naše mladine

OdkA. Centralnega sveta Ljmlsikc 
mladine Jugoslavije o izvajanju nu- 
Črtnega programa zc ideološki in jk>- 
Htieni študij ljudske mladine je veli
kega pomena za vzgojo in organiza
cijo članstva.

Nebroj mladincev se je vzgajalo in 
prekat jeva lo v vrstah organizacije 
Ljudske mladine po svetlih vzgledih 
junakov bori)« in naših udarnikov. 
Naša mladina je vedno sprejemala 
obveznosti in naloge, ne dn bi nri tein 
pozabljala na svojo vzgojo. Mladin
ske akciji', kot so proga Brčko—Ba
novimi, ftamac—Sarajevo in druge, so 
bile velika šola za našo mladino. Z 
ideološkim študijem, z individualnim 
čitanjom naprednih leposlovnih knjig 
in kulturno prosvetnim delom se je 
stalno dvigala in se dviga politična 
ra^en in Siri obzorje naše mladine. 
Stendki časopisi, večerni tečaji in raz
novrstna predavanja so stalno uspo
sabljala našo mladino m ustvarjala iz 
nje zavestne graditelje socializma. 
Vse te vrste vzgojnega dela ter vse 
pridobljene izkušnje omogočajo, da 
danes v organizaciji Ljudske?.mladine 
pričnemo z načrtnim in sistematičnim 
Študijem, ki bo mašo mladino uspo
sabljal in jo (koro/.cval z novim zna
njem, z nauki Maixa lunina in Sta
lina. S tem študijem lx>in<> našo mla
dino usposobili za borbo proti vsein 
škodljivcem, ki bi hoteli zavirati jx>t 
k ustvarjanju boljšega življenja ter 
jih obenem vzgojili v borne naše 
stavne Komunistične partije, ki danes 
gradi in ustvarja.

Program, ki sestoji iz treh grup 
tem, se Im izvedel v osemnajstih me
secih in bo zajel 18 tem. Proučevanje

/.e predvidenega gradiva bo v okviru 
krožka, v katerega bo vključenih do 
20 članov. Krožek vodi sta'mi vodja 
krožka, to jc najboljši in sposoben 
mladinec, kateremu pa bo pomagal 
njegov namestnik. Vsak krožek bo 
moral voditi dnevnik in sestavljati 
plan študija.

Take organizacijske priprave je ve
čina naših aktivov že izvršila. 11. ju
lij« je 38 aktivov že pričelo s študi
jem. Tu pričetek mas je opozoril na 
nekatere napake, na kar bodo mo
rale osnovna mladinska vodstva zelo 
paziti. Skrbeli bodo morala, tla se 
študijski program ne bo kršil z raz
novrstnim študijem, ki bo posamezne 
teme oddvojil <>d celotnemu programa 
in celotne povezanosti. Seveda študij 
ne lx> uspešno napredoval, če ne bomo 
vlivali naši mladini požrtvovalnosti in 
ljubezni do študija, kar pa bomo do
segli le s pravilnim agitacijskim de
lom. Mnogo težav in ovir bomo sre
čali pri izvajanju študijskega progra
ma, katere pa bomo premagali z 
vztrajnim in borbenim delom ter vna
šanjem tistega delovnega duha, ki je 
last Titovih mladincev. Š. L.

Kako poteka odkup mleka na Goriškem
Mleko ima v naši dodatni preskrbi 

važno vlogo, saj nudi otrokom in.

Opozorilo dijakom
Vložile prošnje za sprejem v dijaški 

dom o Ajdovščini in Šempetru na pred
pisani tiskovini do 10. avgusta pri OlO 
Gorica, poverjeništvo za prosveto v Sol
kanu, Po tem roku se prošnje ne bodo 
upoštevale. Dijaki, ki boilo sprvjaji o 
dijaški dom, bodo obveščeni po svojem 
krajevnem ljudskem odboru.

Mleko ima v naši dodatni preskrbi 
ižno vlogo, saj nudi otrokom in 

starčkom dodatek v maščobi oziroma 
v .prehrani. Je pa vsekakor tudi vir 
dohodkov za našega kmeta, predvsem 
malega posestnika, ker dobi pri pro
daji bone za nakup industrijskih iz
delkov. Ugotoviti moramo, da je sama 
organizacija še vedno pomanjkljiva 
in mula koMčina dnevnega odkupa 
dokazuje slabo organizacijo, na drugi 
strani pa premalo zanimanje kmetij
skih zadrug do odkujra samega.

Nekatere vasi sploh ne oddajajo 
mleka, kakor Vrabče, Vel. Zublje, 
Brje in Planina. Ne moremo trditi, 
da tu mleku ni. Nasprotno. Puč pa 
kmetijska zadruga ni izvršila zadost
ne agitacije za odkup. Če znaša dnev
ni odkup mleka v mlekarni St. Viri, 
ki zajema 32 KUO-jev, samo 3.000 
litrov, je to vsr kakor premalo. Tudi 
Poslovna zveza ni podvzela potreb
nih ukrepov skupno z odkupno upru- 
vo pri OLO.

Kljub temu, da velja nova uredba 
o odkupili kmetijskih'pridelkov že od 
mesecu niurcu, še do danes id bilo 
nič storjenega, da bi organizirala zbi
ralnica in predelovalnica mleka v Ce- 
povanu, kjer jc bila že pred vojno 
in so lum še stroji, katere je treba le 
obnoviti. Ne smemo dopuščati, dn Mi
nuti i nekih malih delov na strojih 
trpi preskrba našega delavstva. A ko 
bi se tam organizirala zbiralnica, bi 
se prav gotovo povečal dotok mleka. 
Enuko je v mlekarni St. Vid, kjer 
stojita dva neizkoriščena posnemaluri- 
ka s kapaciteto 1.100 litrov.

Važna pri odkupu in Irka pa jo tudi 
kontrola mleka. Nesmiselno je odku
povati ndek<\ z 0,8 odstotkov maščo
be, kajti tega prav gotovo ne prodaja 
kmet, a mimik nekdo, ki noče izkori
ščati pomanjkanje kontrole, kakor je 
to primer v Črničah. Prav tako je 
potrebno urediti tildi pravilno djstri-potrehno nreoin umi pravimo trjmu-
bučijo, soj je popolnoma nesmiselno rist delovnih ljudi

voziti inhko iz St. Vida v Anhovo, ko 
6e verjetno da odk up iti v Ročinju, 
Avčah in drugje, ter v Solkan, če jc 
mleko na Ajševici-, v Vrtojbi ter Sem. 
petni. To ni v skladu z znižanjem 
proizvodnih stroškov, ampak sumo 
pralraženje pridelka ter ovira hitro in 
redno distribucijo. Se vedmo se opaža, 
da leži po zadrugah , večja kohčina 
masla, kakor jc bil primer v Kalu 
nad Kanalom in Banjšicuh kljub te
mu, da Poslovna zveza prejema po
ročil« o odkupih. Vpiašamo se, komu 
služijo poročila, če se na podlagi po
ročil ne izdajo potrebni ukrepi.

Da dvignemo in te. res za odkup mle
ka pri našem kmetu, pa moramo skr
beti tudi za pravilno delitev močnih 
krmil za živino. Nesmiselno je, da po
verjeništvo za kmetijstvo ž.e tri tišine 
drži v skladišču 33.000 kg otrobov, 
namesto da j iti razdeli kmetom za 
dvig živinoreje. Si' manj pa smemo 
dopuščati birokratsko delitev krmil. 
Tako na primer kmetje, ki oddajajo 
mlrko, otroliov ne dobe. dočim jih 
dobiva K 1.(3 Dornberg. ki pa nima 
niti 30 litrov mleka z,a kolonijo v Za- 
lošeali, kamor ga morajo voziti iz St. 
Vida. Delitev naj se propasti kme
tijskim zadrugam, katere nuj pri raz
deljevanju upoštevajo oddajo mhka. 
O tem moramo urediti evidenco im 
kontrolo.

Mnogokrat je bilo poudarjeno, ila 
nimamo namena z birokracijo, nemo
gočo distribucijo in neodgovornostjo 
nekaterih ovirati našemu kmetu raz
voj in delavcu preskrlio. Nikakor ni 
opravičilo, da mi mamo avto molu lov za 
prevoz masla ali slično, kajti marsi
kje jc prevozno sredstvo bilo, ni se 
pa hotelo prevzeti odkupljenih pri
delkov. Take primere je ostro obso
jati * zavestjo, <la naša trgovina in 
zadruge niso zaradi sebe, ampak so 
zaradi čtmboljžc oskrbp in dela v ko-

Kliko Je v naših počitniških kolonijah
Počitniške kolonije v našem okraju so 

v polnem razvoju. Za nami so vse pri
prave in tudi neikiatcrc težave, ki se 
vodno pojavijo pri tem ali onem delu 
— vendar se je tudi to z malo dobre vo
lje odpravilo. Naši malčki so sc že po 
pivih dneh privadili novemu skupnemu 
življenju. Prav noč jih ne miče domov, 
kajti toliko novega in lepega sc jim nu
di. V upravniku, vzgojiteljici ter v pio
nirskih voditeljih, vidijo svoje resnične 
tovariše. Vse so talko vzljubili, saj žive 
med njimi ter skrbijo zanje kot prava 
mati. Življenje v koloniji je pestro in 
prijetno, da se človek ob obisku komaj 
loči od te naše zdrave, življenju polne 
mladeži. Tu raste naš nov človek, člo
vek, ki že uživa sadove' noše dolgoletne 
borbe, ki uživa popolno svoIhmIo ter 
podporo vseli, od pocdinccv v svoji oko
lici pa do ljudske oblasti, ki je organi
zirala tc kolonije.

Prav pestro je življenje v Šempetru. 
Tu imamo v naši sredi živo, nebrzdano 
tržaško deco. Veseli so in sproščeni pri 
svojih igrah. Vsi imajo ncutcšljiv tek, 
ki pa naših kuharic ne spravi v zadre
go. Likonom je dobro založen z razno
vrstnimi živili, a Okoliško ljudstvo stal
no poživlja kuhinjo z zelenjavo in sa
djem.

Kljub razigranosti vlada v koloniji red 
in disciplina. Ves dan poteka v raznih 
igrah, čitairju in izletih. Slaho vreme 
prav nič ne vpliva na razpoloženje ko
lonistov. Zc od daleč se sliši veselo pet
je mlaidih otroških grl. Pripravljajo sc 
tudi na prireditev, ki jo bodo imeli pred 
odhodom.

Slično jc tudi življenje kolonistov v 
Biljah. Tu so Ljubljančani nastanjeni v 
gradiču sredi zelenja tik ob Vipavi. Tu
di tu je živahno. Pionirski voditelji so 
prav agilni ter uživajo vso simpatijo 
otrok. Ves dan so otroci polili vprašanj

in želj, katere še jim, če je le mogoče, 
izpolnijo.

In še dalje — v Mirnu letujejo naši 
otroci s Kanalskega, Krasa in Brd. Prvi 
dan so bili drug do drugega nezaupljivi, 
boječi, danes pa so tovariši kot da bi 
biil vedno skupaj. Pripovedujejo si o 
življenju v domačem kraju, v šoli in o 
svoji pionirska organizaciji. Vsak ima 
mnogo novega in lepega povedati. Ne
delj se ti naši malčki najbolj veselijo. 
Skupno gredo na izlete, spoznavajo na
ravo in življenje tamkajšnjega ljudstva. 
Kakb ugodno vpliva letovišče na vsake
ga malčka, se vidi že danes na prvi po
gled, toenejše pa bo govorite tehtnica 
ob ponovnem tehtanju.

V ZaJoščali letujejo ljubljanski pred
šolski otroci, ki so našli prijeten dom 
v šoli. V nedeljo so šli na Trste)} ter 
jim kljub utrujenosti ni bilo žal tega 
izleta. V ličnih, majhnih posteljah so se 
utrujena mlada telesca odpočila in na
slednjega dne je bilo zopet živahno, vsa 
utrujenost je splahnete ob novih doži
vetjih.

Nič drugačno ni življenje v Skriljah, 
kjer so otroci iz sežanskega okraja in v 
Čezsoči, Jijer so naši otroci z Vipavske 
doline in Krasa.

Med tem, ko poteka to radostno živ
ljenje našim najpotrebnejšim otrokom, 
se nova skupina otrok pripravlja na od
hod v življenje krepitve in oddiha. Ko
maj pričakujejo dneva, ko bodo odšli v 
počitniške kolonije.

Tako jc življenje naših otrok danes, 
ko smo si izbojevali svoje pravice. Vča
sih tega delavec ali manjši in srednji 
kmet svojemu otroku ni mogel nuditi. 
Otrok v naši ljudski državi se vzgajn, 
raste in sc razvija zato, da bo v poznej
ših letih zavesten državljan Titove Ju
goslavije. g. F,.

Do 21. iullia ie bilo v našem 
okraju vpisano 12,775.000 din 

ljudskega posolila
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S prostovoljnim delom pri gradnji 
zadružnih domov izpolnjujemo svoje

obveznosti
V predkongresnem tekmovanju se 

je delo no g radii išči h zadružnih do
mov poživelo, kur dokazuje predanost 
wi zaupnost ljudstva naši Partiji in 
maršalu Titu. V času kongresa KPJ 
bo v našem okraju pod streho 1.1 za
družnih domov, na ostalih gradilišeih 
pa se vršijo priprave ter se že kop
ljejo in betonirajo temelji. Na vseh 
gradilišeih je zelo pestro, saj ljudstvo 
z velikim veseljem grudi sebi svojo 
kulturno in gospodarsko središče.

Se vedno je najboljše gradilišče, v 
okraju Rihemherg, kjeiL imajo delo 
organizirano po brigadah. Tako, da 
vsak vaščan že v naprej ve, kateri 
dam pride na vrsto. S tem je vsakemu 
kmetu omogočeno, tla porazdeli svoje 
de'o doma. Na grudilišču je dnevno 
©d 50 do 70 ljudi. Vsekakor je ogro
men uspeli, če pomislimo, da so Ri- 
lusmberčani začeli graditi svoj zadruž
ni dom pred enim mesecem, pod stre
ho pa bo 25. julija.

Tudi v Brdih v vasici IIqm delo na 
gradnji zadružnega doma zelo hitro 
napreduje. Delo so organi /tirali po 
skupinah, ki med sabo tekmujejo in 
se trudijo, da obvenzust čim častneje 
izpolnijo.

V Prvočini so to pot res zagrabili. 
Na delo prihajajo organizirano v 
dveh izmenah. Svojo obveznost, ki so 
jo postavili že pred Kongresom Fron
te, ki jo pa niso dosegli, hočejo se
daj izpobivti.

V Višnjeviku v Brdih imajo pri
pravljen ves material in sezidanega 
ze precej zidu, manijka pa jim stro
kovnih delovnih moči, v prvi vrsti 
zidarjev in tesarjev. S pravilno orga
nizacijo in porazdelitvijo kvalificira
nih delavcev je tudi ta težkoča od
pravljena in zidovje hitro raste.

S pravilno organizacijo delovne 8*- 
le in porazdelitvijo iste se. tudi v Mir
nu zidovi doma višajo. Delo so orga
nizirali v treh iz.ine.nali in material 
pripravljajo tako, da je čim bližje 
zidarjem.

V požgani vasici na Trnovem so 
pričeli že s kritjem strele ter izgloda, 
da lxxlo prvi, ki bodo svojo obveznost 
izpolnili. Tudi v Kalu nad Kanalom 
je zadružni dom že pod streho. Ena
ko so zaceli s pokrivanjem strehe na 
Gradišču pri Renčah im na Colu.

Na ostalih gradbiščih delo napre
duje. so pa tu in tam pomanjkljivosti, 
ki jih je trelia odpraviti. Zelo dobro 
so prijeli ta tlelo v Lozicah, kjer jo 
preteklo nedeljo na grudilišču delalo 
vse prebivalstvo. Če bodo imeli tako 
voljo do dela bo zadružni dom v Lo
zicah prav kmalu pod streho. Zelo 
dolgo pa so čakali z gradnjo zadruž
nega doma v Čepovanit, vendar so 
pred Kongresom sprejeli obveznost, 
da tudi oni zgradijo zadružni dom. Iz
brali so že primerom prostor, začeli 
pripravljati material in sekati les. 
Delo bi prav gotovo bolje napredo
valo, ako bi bilo več razumevanja pri 
Kmečki zadrugi, ki ne daje dovolj 
podpore pri gradnji.

Še ena nmpaka je, ki se pojavlja na 
vseh gradiliščih. to je pomanjkanje 
evidence in sta lisi ike, kar onemogoča 
pravilno porazdelitev materiala, ker 
Okrajna uprava zadružmih domov ni
ma jasnih številk stvarnih potreb. 
Na gradilišeih jo tudi pomanjkanje 
kulturno prosvetnega dela. Če bi mi 
našim prostovoljcem pri delu nudili 
po končanem delu razvedrilo, bi prav 
gotovo efekt dela bil drugič večji, 
obenem pa bi se vključilo v delo tudi 
tiste, ki danes še vedno stojijo ob 
strani. Kulturno prosvetno delo na 
gradilišču mora biti vsebinsko na vi
šini in prireditve dobro pripravljene.

Kot člani Fronte moramo odpraviti 
dosedanje naipake, da bi tako dvignili 
elan dela. Strnjeni okrog naše Ko
munistične partije bomo premostili te
žave, ki se ] vi javijo na naših gradili
ščih zadružnih domov, tako da bomo 
postavljeni plan +2 zadružnih domov, 
fci jih moramo zgraditi v letošnjem 
letu še prekoračili. M. A.

Konferenca SK<HJwa gcrlškega okraja

Žetev m missov
žetev in mlačev jc v našem okraju v 

polnem razvoju. V Vipavski dolini so 
<tc poželi nad 90*/« in ostajajo le še jara 
žita, ki pa tudi že rumenijo ter bodo v 
prihodnjih 14 dneh godna za žetev.

Tudi na Krasu gre žetev h kraju; lah
ko rečemo, da je žito v tem predelu 
hajlepše v našem okraju. V goratih pre
delih žito še ni dozorelo.

V prvih mesecih je žito povsod ka
zalo zelo lepo, toda ravno ob času, ko 
jc žito potrebovalo sonca, ker je bilo 
v cvetju, je pričelo deževati in žito ni 
obrodilo tako kot jc kazalo. Temu je 
sledilo še novo deževje ravno ob času 
dozorevanja. Najlepše žito je začelo po- 
legati in se kvariti.

Kljub vsem tem neprilikam pa lahko 
rečemo, da je letošnji pridelek žila do
ber in se naš kmet tega rad uje. V okra
ju mlati danes 12 mlatilnic, ki so raz
porejene po določenem planu od pover
jeništva za kmetijstvo s sodelovanjem
uvrnoj-a.
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Mlatilnice so v Opatjem selu, Mirnu 
Renčah, Šempetru, Rihembergu, Vipavi, 
St. Vidu, Križ-Cesta, Vrtovinu, Šempa
su, Solkanu in Dobrovi. Vse te mlatil
nice so omlatile žc nad 20 vagonov žila. 
\ Našim kmetovalcem bi priporočali, da 
bi bili pri mlatilnicah bolj disciplinira
ni, KLO-ji pa naj bi sporazumno z upra
vo mlatilnice določili, kdaj bi poedini 
kmetovalci mlatili in iz katere vasi. Naš 
kmet, ki ima čiste posevke žit, bi moral 
za seme pustiti svoja žita ter to javiti 
kmečki zadrugi, ki hi mu nato dala po
trdilo, da bo posebej mlatil, da se žHt> 
ne pomeša z drugim. Enako naj store 
oni, ki so svoje žito že kontrahirali v 
zadrugi za seme. Le tako si bomo lah
ko za prihodnje leto zagotovili dobro 
seme in s tem boljši pridelek.

Zadruge bralo nadalje poskrbele, da 
se vse žito, ki je določeno za soiitb, raz
kuži in prečisti, tla ne bo prihodnje le
to snetljivega žita. K. F.

V. kongres KPJ je dal pobudo za 
sklicanje okrajne SKOJ-cvske konfe
rence, ki jc bila la pilijo v Solkanu. 
Konference so se udeležili sekretarji 
grup SKOJ-a iz vosi, tovarn in pod
jetij.

Na konferenci je bila podčrtana 
vloga SKOJ-a kol pomočnika Komu
nistične partije, iz katerega črpa na
ša Partija nove člane. Nuša SKOJ- 
evska organizacija je v teku svojega 
razvoia, posebno pa od priključitve, 
izvršila ogromne naloge. Največja je 
prav gotovo ta, da smo v SKOJ-evski 
organizaciji vzgojili mlade komuni
ste, katere je Komunistična partija 
sprejela v svoje vrste. Ti mladi SKOJ- 
evci so položili izpit velikega patrio- 
lizma in vdanosti naši domovini že 
za časa NOB, ko so še zelo mladi 
bili kurirji, obveščevalci in vršili sa
botažne akcije. Velika preizkušnja, ki 
je jeklenila značaj slehernega SKO- 
cvca, je bila po osvoboditvi našo go
spodarska borba. SKOJ-evci so tisti, 
ki vsakemu naporu, vsaki veliki nalo
gi gledajo naravnost v oči in se nc 
strašijo. Neustrašnost ter udarniška 
značka na prsih je odlika mladega 
komunista.

Organizacija Ljudske mladine in 
njene aktivizacije za izvedbo vsake 
naloge, ki jo postavlja naša Partija 
za dvig življenjske ravni našega ljud
stva, je tudi dokaz, da je naša SKOJ- 
evska organizacija trdna in da jo od
likuje visoka ideološka razgledanost.

V diskusiji so sekretarji grup ži
vahno izmenjavali izkušnje ler pod

črtali posamezne naloge. Tov. Danica 
Jarc je v diskusiji lepo orisala nalo
ge, ki so pred našo kmečko mladino 
za vključitev našega kmetijstva v so
cialistično gospodarstvo. Tovariš Jo
žko Mermolja je dal predlog, da bo 
mladina 22. julija posvetila vse svoje 
sile prostovoljnemu delu. Ta pred
log je bil navdušeno sprejet. Mladi
na našega okraja je s celodnevnim 
delom manifestirala ljubezen do na. 
še Partije. Ob zaključku je bila po-, 
slana V. kongresu KPJ naslednja re
solucija;

Sekretarji SKOJ-evskih grup, zbra
ni na okrajni SKOJ-evski konferenci, 
pošiljamo V kongresu KPJ tople po
zdrave.

Ko smo danes na konferenci pre
tresali veličino dela naše Komunistič
ne partije in njene velike zasluge pri 
organzaciji SKOJ-a in ljudske mla
dine, Partije, ki je brezpravni mladini 
pokazala način borbe in lastne iz
gradnje, hočemo mladi komunisti na
daljevali pot, ki nam jo kaže naša 
Partija.

Vzgojili bomo v naši organizaciji 
nove bodoče člane Partije, ki bodo 
tu na zapadu najbolj budni čuvarji in 
najboljši borci za socializem.

V počastitev V. kongresa bomo še 
bolj poglobiti delo med našo mladino 
m jo razgibali za izvršitev nalog, ki 
jih bo gred nas postavil V. kongres.

Naj živi naš ljubljeni maršal Tito!
Naj živi naš VK KPJ, voditelj jugo

slovanskih narodov!

V Cankarjevi mladinski brigadi 
v Novi Gorici tekmujejo

Cankarjeva brigada je sicer pozno 
pričel« z živahnejšim in organizira
nim tekmovanjem ter tudi ni takoj 
postavita obveznosti. Ker pa se je bli
žal dan začetka kongresa, so tudi oni 
sprejeli svoje brigndne obveznosti. 
Kor so bili bolj počasni, s« sklenili, 
da 1)0 zbor narejen v dveh minutah, 
kar brigadirji danes izvršujejo že v 
prvi minuti in v samem 6troju vlada 
dobra disciplina.

Druga boleča točka brigade je njen 
razhod. Do sedaj se jc vriel okoli 8 
odstotkov, kar je zelo oviralo delo in 
tekmovanje samo. Sedaj itna brigada 
4 odstotke razhoda, 1 odstotek nad 
obveznostjo, kar pa skuša še znižati.

Brigada je v dosedanjem svojem 
delu dosegla le okoli 60 odstotkov 
norme. Procenti pa se vidno dvigajo, 
čeprav je v brigadi polovico pionir
jev, ki so fizično šibki. Toda tudi tu 
imamo tejle zglede požrtvovalnega 
dela. Tovariša Ludvik Dolgan in Mi
loš sta pri izkopu in nakladanju pre
koračila normo za 228 odstotkov. Prav 
takh delata tovarišici Slavoja Čuk »n 
Adela Ingolič pri nakladanju vagoni-

kov, poleg tega pa pomagata Še dru
gim brigadirjem.

Zdaj dosega jo že do 100 odstotkov 
postavljeno normo. Samokolnice in va- 
goueki so na gradilišču popisani s pa
rolami. Sklenili so, da bodo okrasili 
svojo taborišče, za kat je že risarski 
krožek narisal sliko maršala Tita, na
redili pa bodo še 25 parol. Težka je 
obveznost, da mora brigada izdati 6 
sten-časov, ko do danes še ni nobe
nega. Prav pridno pa vadi folklorna 
grupa »Belokranjsko kolo«. Brighda

vadi tudi fizkulturni korak, da se 
bo na svečanosti ob priliki zaključka 
V. kongresa KPJ čimbolj izkazala.

Študij, kot ena najvažnejših točk 
tekmovanja dobro napreduje. Obvez
nost, tla ne bo nihče izostajal od uč
nih ur, se izvršuje. Tudi razne študij
ske grupe tekmujejo med st Troj. Naj
boljši so vtsokošolci. katere so tova
riši profesorji pohvalili.

Brigada jc no sedaj že marsikaj 
zamudila, toda trdna volja in predor 
nest naši Partiji bosta dali brigadi 
polet, tla l)o vse obveznosti častno iz
polnila.

Podjetje »Lipa« v Ajdovščini v predkongresnem
tekmovanju

Republiško tesno podjetje »Lipa« v 
Ajdovščini je v čast V. kongresu KPJ

Ob lepem vremenu na«i kmetje grabijo in nakladajo seno

dosegel lepe delovne uspehe. V obratu 
so stare izrabljene stroje zamenjali z 
novimi večje zmogljivosti. Na žagi sp 
zboljšali kvaliteto dela za 2 %. V 
vseh oddelkih pa so znižali neupravi
čene izostanke od dela za 5 %. Pri 
vskladiščenju hlodovine in rezanega 
lesa za gradnjo Nove Gorice in za
družnih doniov so opravili 225 prosto
voljnih delovnih ur. Sedaj pa izdelu
jejo z nadurnim prostovoljnim delom 
sobno pohištvo in opremo za Dom 
igre in dela v Ajdovščini.

V podjetju Imajo najboljši sindikalni 
pevski zbor v okraju in močno igral
sko skupino. Letošnjo pomlad so go

stovali z »Miklovo Zalo« med gradi
telji Nove Gorice in v raznih krajih 
goriškega okraja. V okviru tekmova
nja so organizirati tudi računovodski 
tečaj, ki ga obiskuje 16 mladincev in 
večerni politični tečaj, ki se ga redno 
udeležuje okrog 25 delavcev. Na tem 
tečaju obravnavajo politično ekono
mijo, zgodovino VKP(b), temelje leni
nizma, sindikalna, kulturna, zadružna, 
mladinska in ženska vprašanja. Oba 
tečaja bosta trajala 3 mesece.

Koncem preteklega tedna so se 
zbrali vsi delavci in nameščenci na 
množično zborovanje, na katerem so 
obravnavali resolucijo Informbiroja 
Kompartij. Z zborovanja so poslali re
solucijo CK KPJ.

Vpisati posojilo pomeni pospešiti gospodarski iift 
kulturni napredek naše vasi in napredek 

našega kmetijstva
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Atentat na to*. Togliatija je i«val splošno stavko
Italijansko ljudstvo je takoj |*> na

padu na Togliattija, glavnega tajnika 
KPI, odločno protestiralo proti takim 
poizkusom reakcije. Stavka, ki je bila 
spontano proglašena po vsej Italiji, je 
dokazala odločnost demokratičnih delov
nih množic, ki znajo bre/. pomislekov 
dati svoj odgovor na ofenzivo rcakcjie. 
Sklep CGIL, da se stavka prekine, ne

kateri delavci v svojem ogorčenju niso 
lvoteli poslušati, temveč so vztrajali v 
stavki. Vež delovnih kolektivov je stav
kalo tudi zaradi lega, ker je policija 
aretiralo njihove tovariše. Vsi tisti, ki 
se V Italiji bore za demokracij«), so ču
tili, da je strel, naperjen proti Togliat
tiju, hotel zadeli vse one, ki se bore 
za mir in demokracijo.

Sindikalni predstavniki 
sojeni po fašističnih zakonih

Tržaško delavstvo je ves čas procesa 
p jo ti predstavnikom delavcev Enotnih 
sindikatov z ogorčenjem in z, vso odloč
nostjo protestiralo v ogromnem številu 
ter odločno poudarjalo svojo zahtevo, 
da se njihovih sindikalnih predstavnikov 
ne poslavlja pred sodišče. Njihova raz
burjenost je tembolj upravičena in ra 
sumljiva, ker so se obtoženci v to vatni - 
Utilt prostorih dosledno borili za narod
no enakopravnost Slovencev. Nič čudne
ga. če se je moralo delavstvo v tej bor
bi podušiti pravice stavke. Kljub temu, 
tht je jasna nedolžnost obtožencev, kar

so tudi oni sami med zasliševanjem tr
dili, je bita izrečena obsodba. Major 
Ilaupt je ob razglasu sodbe obtoževal 
delavske zastopnike v tovarni kot odgo
vorne za vse protestne stavke, poteg 
tega je začel deliti tanli nauke glede 
zborovanj po tovarnah. Iz vsega »govo
ra« je razvidno, da hoče vojaška upra
va ustvariti v vseh tovarn«!« pravi po- 
licijski režim.

Urez. dvoma je la sodba spet nav do
kaz, kako malo svobode uživa lahko de
lavec lam, kjer vlada Z V O.

FD Nova Gorica : reprezentanca mladinskih 
delovnih brigad 3sl

Po ltončani mladinski tekmi se je v 
nedeljo vršila prijateljska nogometna 
tekma med I'D Novo Gorico in ekipo 
mladinskih delovnih brigad.

Igra je dobila že v začetku prvega 
polčasa borbeni izraz. Mladinci so ne
prestano napadali na vrata Nove Go 
rice, niso pa imeli uspeha, ker je izgle- 
dalo, da nimajo dobrih strelcev. Kljub 
temu, da so bili cel prvi polčas v pre
moči, niso mogli doseči gola. FD Nova 
Gorica je v o4>rainbi izkoristila samo eno 
priliko i« dosegla v prvem polčasu svoj 
gol.

V drugem polčasu se je rezultat hitro 
višal, saj je FD Nova Gorica po petih 
minutah dosegla še dva gola in s tem 
zvišala rezultat na 3:0. Izgledulo je, da 
la« tudi tako ostalo, toda mladinci so z 
lepim prodorom zabili svoj častni gol.

Igralci mladinske ekipe so bili tudi 
pri igri pravi udarniki in so pokazati 
FD Novi Gorici, kr.)] se pravi biti bor
ben v igri. Čeprav so mladinci izgubiti, 
je mladinska ekipa pokazala, da je don 
zorela tudi težjim Igram.

Tekmo je sodil sodnik tovariš Ko
lenc.

Miren i Anhovo 4i0
V nedeljo 18. julija je bila odigrana 

na igrišču IT) Nova Gorica nogometna 
tekma za mladinsko prvenstvo Goriške
ga okraja med ekipama iz Mirna in An- 
bovu?

Tekma je bila borbena in lepa. Kljub 
temu, da so biti igralci Anhovega bor
beni, niso mogli biti kos Mirenski ekipi, 
ki je (udi zasluženo zmagala. Gole za 
Mire« je zabit Turcl Oskar, dočitn igral
ci Anhovega niso prišli do pravega stre
la na vrata in se je zato tekma končata 
z rezultatom 4:0. Igra jc pokazala, da

imata ekipi razvoji sredi nekaj prav doz 
brili igralcev, ki bodo lahko a pravil
nim treningom in disciplino postali igra
či prvih nvoštev.

Tekmo je sodil Saksida Jožef zadovo
ljivo. B. M.

PROSTO VOIJ NO DliftO 
Fizkulturno društvo Nora Gorica vabi 

vse svoje članstvo in prijatelj« na pro
stovoljno delo, ki ae ho vršilo na Igri
šču v Šempetru dne 25. julija od T. do 
12. ure.

Ponoven popis brezposelnih v Gorici
Vsakemu delovnemu človeku v novi 

Jugoslaviji zveni kaj čudno la naslov. 
M.vi lem, ko se v demokratičnih državah 
prav vse ljudstvo vključuje v (telo io 
drtovue sile primanjkuje, se onstran me 
je <>|>aža prav obratno. V Gorici so mo
rati obnoviti vpis pri uradu za tlelo vsi

brezposelni. Tako izgtdze vsi brezposelni 
veljavnost izkaznice in se morajo potov 
i» vpisovati, f.e dokumenti, ki jih za 
hleva jo za ponoven vpis, dokazujejo, tla 
Ito izhira onih »srečnih«, ki bodo dohiti 
službo, zajeta le malo število prijavlje
nih.

Zloraba papeške podporne menze v Gorici
t,e nekaj mesecev je, odkar je bila 

ustanovljena papeška podporna menza v 
Gorici. Govorilo se je, tl* je to dobio- 
drlua ustanova, ki bo nudila revnim lju
dem hrano po zmernih cenah. Valeti 
tega lepega naslova si je ta menza za
gotovil« podporo veljavnih zakonov, 
prav v kratkem času pa sc je izkazalo, 
tla so razne ugodnosti, ki jih ima kot 
dobrodelna ustanova ta menza, služile 
samo v lastne špekulativne namene. Ta

ko imenovana papeška podporna menza 
je poslal hud konkurent vsem ostalini 
lokalom, poleg tega pa ni nudita pomo
či, kot je bilo prvotno rečeno, samo 
revnim, temveč nasprotno, precejšnjemu 
številu petičnih gostov. Vse to je seveda 
izzvalo precej razburjenja med ostalimi 
gostilničarji, ki so ae zbrali na sestanku 
in zahtevali, tla ae povsem reorganizira 
delovanje te menze.

FlZkULTURA
Izbirno lahkoatletsko prvenstvo za goriški okraj

Okrajni tizkulturui odbor razpisuje 
za nedeljo 1. avgusta na igrališču v Aj
dovščini izbirno lahkoatletsko prvenstvo 
z« Goriški okraj s pričetkom tekem oh 
D. uri.

Tekmovanje J to v sledečih disciplinah:
Moški: teki 100, 200, 400, 1500, 5000 m 

in štafeta 1 x 100.
Ženske: teki 100, 800 m in štafeta

4 * 100.
Moški: skoki in meti: višina, daljina, 

troskok, krogla, disk, kopje in bomba.
Zenske: skoki in meti: višina, daljina, 

krogla, disk, kopje in bomba.

Vsak tekmovalce lahko tekmuje samo 
v treh disciplinah in v eni štafeti.

Točke za ekipe društev in aktivov 
pridejo v poštev sati»o pri prvih šestili 
tekmovalcih iz vsake discipline.

Tekmuje se po pravilih FISAJ-a. 
Prijave vseh svojih tekmovalcev naj 

FD in FA izročijo vodstvu prvenstva FD 
Vipava—Ajdovščina v delavskem domu 
v Ajdovščini na dan tekem do 8.30. Po
znejše prijave in spremembe se ne bo
do upoštevale. ,

Iz najboljših atletov bo sestavljena re
prezentanca za prvenstvo Slovenije, ki 
se Ito vršilo 14. in 15. avgusta t. 1.

tj-

S pravilnim treningom se tudi tak skok doseže

Konferenca referentov za fizkulturni znak
Dne 25. julija bo ob 10. uri v Šempe

tru pri Gorici konferenca vseh referen
tov za fizkulturni znak. Konferenca je 
obvezna za vse referente aktivov in dru

štev, sc bodo razpravljale važne
točke v zvezi z likvidacijo avgustovske
ga roka 1947/48.

Okrajni center

DOPISI
Šentjakobsko gledališče iz Ljubljano 

je gostovalo v Solkanu
Preteklo nedeljo so nas obiskali igral

ci Šentjakobskega gledališča iz Ljublja
ne. Uprizorili so Nušičevo veseloigro 
»Žalujoči ostali«.

Ljudstvo iz Solkana in okolice je bilo 
z igio zelo zadovoljno. Igral« so stoje 
vloge odigrali kvalitetno; posebno je 
bila na višini dinamika same igre. llitro 
podajanje in menjavanje prizorov je 
ljudstvo pritegnilo tako, da jim je nudilo 
res pravi užitek.

Bita je storjena le ta napaka, da se 
ljudstvu pred pričetkom igre ni podalo 
vsebine same igre, kakor tudi naznačilo 
okolje, v katerem je Nušič našel ma
terini za igro. V bodoče bo nujno po- 
!retino, da se slične Nušičeve igre ljud
stvu predhodno pojasnijo ter prikaže 
gnilo družbo kapitalističnega red« v Sr

biji, od koder je tudi Nušič črpal naj
več misli za svoja dela. če bi ljudstvo 
dojelo pravo vsebino v igri >Žalujoči 
ostali«, bi vsekakor prireditev imela še 
večji uspeh. Pohlep po denarju, preva
re, goljufije in spletkarjenje je bila od
lika takratne malomeščanske družbe T 
Srbiji, ki je imela vse državne posle v 
rokah. Nušič je te lipe ožigosal odlično 
in jih v igrah prikazal kot družin škod
ljive.

Mr ti bi, da nos Šentjakobska glodati* 
šče še večkrat olnšče.

Drugi dan so imeli predstavo na gra 
dilišču Nove Gorice za mladinske de
lovne brigade, kjer so bili prav tako 
lepo sprejeti, saj so mladinci s podano 
igro bili zelo zadovoljni. H. R.

Tekmujejo in izpolnjujejo obveznosti
Mladinsko brigado na gradnji Nove 

Gori tv medsebojno tekmujejo na delu 
pri gradnjah, kakor na kulturno pro
svetnem |š)lju in v higieni. Rezultati 
fizičnega dela so vsekakor zadovoljivi. 
V prvem času tekmovanj« so dosegla 
najboljše rezultate Župska brigada, ki 
ie prekoračila normo za 43 odstotkov. 
Ižriiga je bila Trboveljska brigada z 
18 odstotki in tretja Poljoaneka s 
43 odstotki presežene norme.

Najmanjši razhod je imela Idrijska 
četa s 3 odstotki brigadirjev, največji 
pa Kajuhova brigada s 30 odstotki 
razhoda.

V poslednjem času jc dosegla naj- ahznia.

večji rezultat Novomeška brigada, ki 
je presegla normo za 71 odstotkov, na 
drugem mestu je Zupska brigada r. 
(«8 odstotki presežene norme na tret
jem pa Trboveljska brigada, ki j« 
presegla normo za 50 odstotkov.

Najmanjši ruzhod je imela flnpska 
brigada, kjer je disciplina, luško r hi
giena zelo dobra.

Vse brigade se trudijo in s podvo
jeno silo nadaljujejo delo, da izpol
nijo in presežejo obveznosti, ki so jih 
sprejele '/« V. kongns KPJ, da tako 
tim več p rij rum trojo k izgradnji soci-

Vfiisovanje v kmetijsko šolo v Ložah pri Vipavi
V interes« dviga kmetijske proizvod-1 kar jim bo šola postala vprašalno pota 

je ie ministrstvo za kmetijstvo ustaivo-« v izpolnitev. Na podlogi teh pol bo
Vilo enoletno kmetijsko šolo v Ložah pri 
Vipavi. Namen te šole je vzgajati ka
der, ki bo s svojim strokovnim znanjem 
močno vplival na dvig socialnega nivoja 
naše vasi.

15. septembra 1948 se zopet prične na 
lej šoli pouk, ki traja eno leto in obse
ga vse kmetijske panoge, prvenstveno 
vinarstvo, sadjarstvo in živinorejo. V 
šolo sc sprejemajo mladinci in mladin
ke z osnovno šolsko izobrazbo od 115- do 
25. leta starosti. Učenci in učenke sta
nujejo v ločenem internatu in imajo vso 
oskrbo brezplačno.

Interesenti (prvenstveno iz malih 
kmečkih in delavskih družin), ki se že
lijo posvetiti kmetijski stroki, naj čiin- 
prej pišejo na upravo vinarsko-.sadjar - 
ske' šoje v Ixwah pri Vipavi. Vsak naj 
v prošnji navede svoj ločen naslov, na-

uprava sprejeta 33 učencev in učenk.
Uprava Vinarske in sadjarske 

šole Lote pri Vipavi

Preklici
Velikonja Božidar, zaposlen pri 

OZKZ — lesni odsek v Šempetru pri 
Gorici, proglaša za neveljavno: osebno 
izkaznico, izdano od (MIJ) Ajdovščina 
leta 194«, vojaško knjižico, izdano od 
statističnega urada v Solkanu leta 1947, 
prometno knjižico, izdano od OIIA) Go
rica tata 1948 in mladinsko izkaznico, 
izdano od aktiva LMS Ajdovščina leta 
1947.

Velikonja Cvetko j«ok. Rafaela iz. 
Ajdovščine proglaša za neveljavno svojo 
osebno izkatueo, izdano od odseka »a. 
notranjo upravo za Vipavsko dne 29. 
aprila 194«.

Uredništvo in upiavu. SMkoa 4d IX. &«|nw tM, UL It I in ?. Urejuje uredniški odbor. Tiska tiskarna Slov. poroč. v Ljubljani. Izhaja vsak petek.


